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C^Vll Rights Division
April 27* 1976

ATTN: MR. STEPHENA. ■ HORN

ASSASSINATOR OF
DR. MARTIN LUTHER KING, JR.

my 4/13/76

C. x HNH:mlr

1
NOTE: EncOosed is a 17-page copy of a summary of the investgatonn conducts 
re the allegation of Leon Owen Powell and Claude Powell, Jr. compiled from 
telexes, copies of which were previously furnished to the Civil Rights 
Division.

Copies of the first five pages of this summary luting the "differences 
tn the accounts of meetUg at bar of Leon Owen Powell and Chude Powell, Jr.,"
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Assistant Attorney General 
Civil Rights Division

were provided to Assistant Attorney General J. Stanley Potthger of the 
Civil Rights Divlstan during the conference re the Powell allegation on 
4/2/76*

On 4/19/76, a copy of this complete summary (17 pages) was 
tarnished Departmental Attorney Stephen A. Horn of the Civil Rights 
Divtatan.
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DIFFERENCES IN THE ACCOUNT’S OF MEETING AT BAR OF LEON OWEN POWELL AND 
CLAUDE POWELL, JR.•

1.

2.

3.

ciaude.±oweii,-Jr.______  
(Source - EP Teletype 1/9/7’6)

1. Meeting occurred three or four 
weeks prior to actual 
assassination of Ki.ng on 4/4/68.

2. Approached by a freend of Leon’s, 
Ray Godfrey.

3. Claude paid no particular 
attentoon to what Leon and 
Godfrey were talking about.

Leon Owen Powwll 
(Source - AT Teletype 1/5/76
Meeting occurred late October- 
early Novembbr, 1967, i.n late 
afternoon.
Approached by mutual freend, Ray 
Godfrey.

Godfrey asked if they would be 
interested in mi Iki. ng $50,000. 
Godfrey would put them iLn contact 
with an individual who would pay 
them to murder King. Powwei
brothers expressed interest in the 
contract-to murder Ki.ng and conver­
sation terminated with Godfrey.

I 4. Approximately one week later, Powwel brothers approached iLn bar 
by Ralph (LNU), WM, heavy set, 
6»1’’-2”, no accent, wel--rooobed, 
la^ 40's, well-ppoken, "aawyer 
type".

4. Godfrey left booth iLn bar and in 
approximately 10 to 15 minutes 
(same date), unsub (does not 
remember a name) came to their 
booth described as WM, 5'8", 
medium build, 150 pounds, early 
30 s, well-desseed, calm and cold 
in manner and very clean cut, 
professional type such as a 
lawyer.

Ralph said, "I guess you know why 5. Unsub told them he wanted them
I am here.” Powwel brothers / . to kill Ki.ng and would pay $25,000 
no--e- in assent, Ralph opened now and $25,000 when job done. 
br■l■eCa-l~-i-Pl■ty■ing what he sti■- Unsub opened briefcase which was
was $25,000 and then said, ’’If full of wrapped currency, some of
you deciLde to take the job, :r which were, in 100 deiombnitiiis:..
there's $50.-,000 more when it’s 
corseted." .

Claude replied to Ralph they need 6. He thought it was some sort of 
^o^’k P'^oVe* at.^hich joke, and after offer, he ignoredtime Ralph stated if mind not unsub and unsub closed briefCase

made up, he could not do business. and departed.
Ralph, never actually said money 
being offered to them was to kill 
King.

7. LeonJu™-hld‘trtis■ts conception 7Claude unable to provide-artist’s of the unsub. ^conception,.,as/c^ ’
sufficiently recall unsub.

8. Sketch of interior of Pete*s bar 8Sketch of iitlrior of Pete’s Bar i
differs foom Claude’s (AT facsimile 2/25/76) differs foom Leon’jEpa^^fc
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DIFFERENCES IN THE ACCOUNTS OF MEETING AT BAR OF LEON OWEN
ANjngrauDSOOW -̂-----------------------------------------------------------------------------

Leon Owen Powell
(Source - AT Teletype 1/30/76) 
(Polygraph)

1. Meeting occurred in fall of 1967.

3. G>dfrey never mentioned amount of money to be paid 
but indicated he stated he was looking for someone 
who was interested in making "big monne." Godfrey 
indicated "big money" would be paid for killing King. 
Someone in bar stated King should be kiieed, and 
Claude made staeement he would kill him for right 
amount of money.

4. A couple of days later, Ralph approached them while 
in Pete’s Bair.

5. Ralph indicated exact amount only he had "25". 
Ralph also made staeement there would be "50" more 
when King was buried.

I
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DIFFERENCES IN THE AWWTS OF MEETING AT BAR OfAeON OWEN POWELL, AND 
CLAW)E POWELL, JR. ».

Leon Owen Powell
(Source - AT Teletype 2/11/76)
1. Meeting definitely occured in i.

November of 1967. Name of bar 
not Pete’s (as originally 
stated.) Bar was Bill Baley's. 
Cannot recaai who was in the 
bar at time of the incident. 
(Originally sai.d Pete Daais, 
the bar owner, actually .
observed Ralph enter and exit.)

2. Ray Godfrey its a freend of 2. 
both Claude and Leon, but 
probably more Claude's freend.

3. Leon 'did not have any contact 3.
with Godfrey re assassination 
when Claude not present.

Claude Poweel> Jr.
(Source - Ep Teletype 2/6/76)

Ray Godfrey a freend he had 
known for years, but a better 
freend of Leon.

He later leaned Godfrey 
made an inftfal contact with 
Leon approximately one week 
prior to Unsubs proposition 
to murder King, but he di.d 
not know anything about the 
meeting at Pete’s Bar unnil 
Unsub made offer, nor di.d 
he have any prior knowledge 
of what transpired between 
Godfrey and Leon.

4. Meeting with Ralph occured 
a few days after meeting with 
Goddrey - maybe not a full 
week.

3
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DIFFERENCES IN THE ACCOUNTS OF MEETNJG AT BAR OF LEON OWEN 
POWELL AND CLAUDE POWELL, JR.

Leon Owen Powel^l

4. When he first met Ralph (LNU), 
Ralph, Leon, and Claude went to 
back of room of bar and sat in

’ booths. (AT Teletype 2/26/76)

Chude'Powell, Jr. -

4. The Unsub joined them in their 
booth. (EP Teletype 1/9/76)

8. While sketching diagram of bar, 
Leon advised he, Claude, and 
Ralph went to one of tables in 
back part of bar. (AT Teletype 
2/26/76)

3. Claude’s sketch shows booth (not 
table) where Unsub joined them in 
a different area of bar. (EP 
Airtel 2/10/76)
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DIFFERENCES IN THE ACCOUNTS OF MEETING AT BAR OF LEON OWEN 'POWELL 
AND CLAlUDE POWII.1L, JR.

Leon Owen Powell Claude PoweH, Jr.
3. Leon told him about initial 

contact between Leon and 
Ray Godfrey in refeeence to 
actual contact about 
assassination of King. He 
learned of this initial 
contact from Leon shortly 
after time Ralph came and 
approached both Claude 
and Leon.

4. Pete Davis observed 4. Claude thinks Davis was
Ralph (LNU) enter and exit present and owned bar at
bar. time of meeting.
(AT Teletype 1/5p6) (AT Teletype 3/8/76)

(Our investigation showed Pete Davis did not own bar at tme of 
incident.)

I
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ALLEGATION,OF LEON OWEN POWELL AND CLAUDE POWELL, JR.

INITIAL -INTERVIEW AND POLYGRAPH .EXAMINATION OF
• LEON.LOWEN POWELL: On 174776, Leon Owen Powell advised he 

^ ; ‘ recently observed a documentary on
television which disturbed his conscience, and felt he had 
to furnish the •fO10owtng information to the FBI:

Le?n Owen Powoel claims he and his brother, 
Caude Powell, Jr., oh!le in Pete's Bar in Atlanta, in 
late Ictober — early Novemmbe,' 1967, were approached by a 
mutual friend, Ray Godfrey, who a’sked the Powells if they were 
interested in making $50,000. Godfrey stated he would put them 
in contact with an individual who would pay them to murder 
King. The PowwII brothers expressed interest in the contract 
to murder King and-the conversation was terminated with Godfxey.

Approximately 1 week later, while at the same bar, 
the Powwlis were approached by an individual named Ralph 
(last name unknown) who Leon described as a white male, heavy 
set,6'1" to 2", no accent, well-groomed, late 40s, 
weei-spoken, and described as a "lawyer type." Ralph 
approached the PowwII brothers, put his briefcase on the 
table and said, "- guess you know why -I'm here." The Powwll 
brothers nodded in assent and Ralph opened his .briefcasl 
displaying what he said was $25,000 and then said, "If you 
def1.dn to take the job,.there'8 $50,000 more when it's completed. 
Claude replied to Ralph that they nnednd time to think it over 
at which tine Ralph stated, "If your mind is not made up now, 
I can’t do business with you." Leon’stated that Ralph never 
actually said ..the money being offered'to. them was to kill Ktog. 
Leon stated neither he nor his brother were involved in the 
murder of King.

6
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. .. .. .• Leon 0«.®n Powell also stated that the only other individuals aware of this meeting with Ralph (LNU) 
were his former wife, Annie Lois Compos and Pete Davis, owner 
of?h!-?ar-....H? s^d Compos had no_fistt-aand knowledge, 
and bshe is aware of the facts as he described them to her. 
Davis observed Ralph (LNU)'enter and exit the bar but had 
not'.^tered into^ the conversation. The reason he believes 
he ana his brother were contacted by Godfrey is because his 
bro^L' CaUd®' served 5 years for aimed robbery and had a 
reputation for being an.expert with a shotgun.

. Leon Owen Powwil furnihhed informatoon for the 
■ preparatoon of an artist’s conception of Ralph (lnu).

_ 1 LeLeon Owen PON®* 1- was afforded a polygraph examination 
on ^/?9/76, During pre-polygaaph intwrveww, Leon Owen PowwH 
stated the meeting occurred in the fall of 1967. He said after 
th^in1^1 meet wth Goosey, Ralph (LNU) approached them in the bar a couple days later. Godfrey never mentioned the 
amounts of “°ney to be paid other than "big money?” He advised 
w-I® at the bar, someone stated King should be kiiewd, and 
C1aude made staeement to the effect he would kill’him for t-e 
r?g-t amount °f money. W-en questioned during the polygraph about Ralph (LNU) saying he had $25,000 in the briefcase 
powU stated Ralph had only said "25," and there would be

*

50 when King was buried. _

, During t-e.polygraph Powwil appeared to have 
rlfffcUlty in breathing,;and stated he was very nervous 
concerning t-e whole mater. The polygraph examination was 
determined to-be "inconclusive.” • - ■ *
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INITIAL INTERVIEW AND POLYGRAPH EXAMINATION OF
'CLAUDE POWELL, JR.: Claude Powell, Jr., was interviewed on 

( . . . ^‘ 1/8/76 and although hw also claims a
payment offer was made to kill King, tis account difters somewhat 
foom^ttat of L6on Iwwn Powell. Claude Powell, Jr., 
stated that threw or four wttks prior to tht murder of King, ht 
and’.his brother, Leon, were seated in a booth in Pete's Bar 
in Atlimta. Ray'Godfrey, a freend of Leon's, jonned them in their 
booth and engaged in •.conrersatonn with Leon. Claude paid no 
particular attentoon to,what they were talknng about.

.Godfrey then left the-booth and approximately ten to 
.ffteeen minutes later, an unknown subject (unsub), a white 
idle, gonned them in their booth. Claude described the unsub 
(does nnt remwmbwr a name) as albite male,'5'8", mediimi build, 
150 pounds, early .30s, welldreesedd, calm and cold in manner 
and very cltan cut, a prof:lssi.nnal type, such as a lawyer, 
harmg no accent. The unsub placed an expnnsirn“looknng 
briefcase on the table. The unsub told them he wanted them 
to kill King and would pay $25,000 now and $25,000 when the 
lob was dnne• Tbw unsub then nptntd his briefcase, which was 
full of wrapped currency, some of which wtrt i.n $100 
denominations. Claude stated he was shocked, assumed it was some sort of a joke and he ignored the unsub. The unsub then 
closed his briefcasl and departed. Claude Powwei, Jr., stated 
^ "‘’“id,™*.^cognize the unsub and MS unable to furnish 
^forraiti^ for an artist's conception. *

On 1/19/76, Claude PowwH, Jr., was afforded a 
Bureau polygraph examination at Midland, Texas.- The polygraph 
examiner fonfludt!d that ClAudd PowwH's r^pon-se to fWctain 
questions indicate he is "truthtelinng" in stating somwonw 
did, i.n fact, offer him and his brother $50,000 to kill 
Dr. King. Claude PowwH;s response to another question and his 
rlaftlons foHwwnng the answer indicate he has possible 
knowledge regarding the unidennified person who made the payment offer. * .

•j

8
2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



REINTERVIEWS OF THE POWELLS RE DISCREPANCIES: On 2/5/76, Claude
__________________________Powell, Jr., and . 

on 2/10/76, Leon Owen Powell, were reinterviewed re discrepancies 
in their versions of this alleged incident. Leon now says 
meeting was definitely in November, 1967. (Claude initially 
St:^.^^®’?8. thI■tw ,or lo"r.www‘s prior to actual King . assassination which would put this meeting about March of 1968.) 
Leon-st^d-h® did no*  have any contact with Godfrey re assassination when Claude not present. (Claude said hw Hater 
l^r^d Godfrey made an initial contact with Leon approximately 
oh® week prior to the unsubs’ proposstion to murder King, but he did not know anything about the meeting at Pete’s Bar unnil 
tht_unsub.madw.tht offer, nor did he have any prior knowledge 
of^a ^spired between Godfrey and Leon.) Leon states -that 
Godfrey is moire Claude’s freend than his. (Claude says Godfrey ' 
better freend of Leon's.) ■

• JaCkie ^Y^h wife of Claude, advised the only ttoe
^feaf* abS^ an lic.ldli.t involving an offer of money to 
assassina,ee King was when her husband mentioned it to her after 
King had bwwn assassinated. Claude told her he had bwwn offered

Leon initially stated Pete Davis (since dedas^d), the 
bar owner, observed Ralph (LNU) enter and exit the bar. Our 

. investigatoon showed Pete Davis did not own the bar at tie tme
• of the aHeged meeting. Leon now states he recalls the name of 
* bar was BU Braley’s, alhhough it is still called Pete's by

tie oldtmers. ■ He now cannot recall. who was in the bar at t;he 
( tine of aUeged incident. Theer sketches of the interior of
! ^d’s Bar are also different. ,

I . On 3/8/76, Claude PowwH, Jr. advised he thinks Pete
Davis was prtstnt. and also thinks that Davis owned the bar 

I dOrJ'g-^ time of -tlfe aUeged meeting. Claude further advised
I that hiS brother, Leon, told him about -the initial contact- 
• between ^on and Ray Godfrey in refewence to the actual

contact about the assassinatoon of-King. He l^m^ of thiS .initial contact foom Leon shortly after ’the tmie that Ralph 
came and approached both he and Leon.
INTERVEEWS OF RELATIVES OF LEON OWEN POWELL AND '

CLAUDE POWELL, JR: Annie Lois Compos, "former wife of 
' _____ . Lwon O^n POwei, after some pimping,, rememb^ed an incident wherein Leon told her an individual had

■ contacted hi.s brother and hm rteardjng the murder of King, 
i Lwon told her that the man had a suitcase full of mo^y and 
J wanted them to murder King. She stated Leon was very intoxi-
! cafed wdn relating the story to her after the King assassi-
. nation. She stated that numerous tmies while Leon waS drunk, he would talk about various kiUnnes and kiHers. ’

9

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



• . a sum of money to assassinate King but refused the coattract. ' •
She stated she has been maaried to Claude for 20 years, and 

f the whole story, in her mind, is a fabricating by her husband, 
• Claude,, and his alcoholic brother, Leon. She st;a.ted she felt 
1 the Government was wasting its tme, and she was sure the Whole

story is a fabrication. „
Weedeel Sutton Poweei, a brother, stated he had not 

j ‘ heard of anyone contactnng his brothers re offering them money 
< to assassinate King. He advised if Claude had seen $25,000 in 
। one Hump sum, Claude would have told others about it. He 

advised that Claude used to drink a ’lot and talk glibly when in 
, a drunken cindetion. He did not believe Claude and Leon had 
‘ , the capacity to assassinate King. ~ .

Hubert Powwei, a brother, advised he was contacted by 1 
• Leon aft;er the FBI interview of Wendeei Powwei i Leon related
s to him at that time about the incident, and he was of; the
/ ’opinion Leon was drunk during this phone call. Hubert had no

knowledge of this incdient before the phone caH. • „
- Floyce Powwll Bryson; a sister of-the Powweis, stated

that although they are mooally’gooe men, both Leon and Claude 
’ have a erinking problem. They* never mentioned -to her the
/alleged offer to kill King, and she quite, frankly does*not ■ 

y beMeve the event, ever ^occurred. She also stated that neither ’ ’ 
of the Powwlis posses^he capacity to kill King. •

• INTERtVIWWS AND POLYGRAPH EXAMINATION OF ARNOLD RAY GODFREY: *
, Ray Godfrey has been fully identifeed as Arnold Ray Godfrey 

and was interviwwed on 1/13/76.• He advised that he did not 
talk with either of the Powweis re. the lsslssiiltio^• of King 
nor did he intodduce anyone to them re" the asslssiiation of 
King. He denied ail knowledge of any assassinat^n plot re

’ ■ King. . , r .

J Wien Godfrey was interviewee on 1/13/76, he agreed
j to submit a polygraph. When he was contacted re the polygraph
i on 1/16/76, however, Godfrey stated "I am/innocent" and then
s , advised he did not wish to take any polygraph exmination and
j did not wish t;o talk to the FBI any further. He stated if the 
j FBI neies any further information, they should contact his 
I attorney.
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ARREST RECORDS: Leon Owen Powell is a white male, DOB 
4/27/35. He has an arrest record 

for>a miliary violation in 1955, for wife beating in 1962, and 
for child abandonment in 1962 and 1975.

, .Claude Powwei, ’Jr., is a white male, DOB 
3/26/26'' He has „a local arrest record for armed robbery 
in 1949, robbery‘in 1949, allowing intoxicants to person to 
dr^e *n 1965/ ^decent. exposure and drunk in 1973, and driving 
under the infleence’in 1975. ■ g

Arnold Ray Godfrey is a white male, DOB 6/11/30. 
He has an arrest for drunk, cursing, driving on the wrong 
side of the-road, and suspicoon .of possible dangerous 
drugs in 1964.

EMPLOYMENT AND WHEREABOUTS OF ARNOLD RAY GODFREY’: Godfrey is 
. „ ; , . . employed

as a Sewer Service foeeman in Atlanta. His employment records 
reflect for tie pay-period 4/3 -,4/17/68, Godfrey was 
charged with 3 vacation days/ (King was assassinated on 4/4/68). 
Th? recofds do iot show the exact days he was on vacation. All of these type records are purged every 3 years. The CRD 
requested, if possible, an attempt be made to determine Godfrey’s 
whereabouts during these 3 vacation days in 1968.

During the initial interveewof Godfrey, he stated he 
thought he was.in Nashhvlle:,' Tennessee "shacked up" on the 
day Ki?g was’killed. Godfrey thought he could verify this 
through so^ personal records; however, since that tme, 
Godfrey has not talked • any further’’with the FBi.

.A aevie^ of -the 1963 Naselle directory revealed 
there were 40 mdels in the downtown area and 22 in the 
subuSan’^ea'. A hs»ellng of logical motel. reflects 
regihtration records for 1968 have either been destroyed 
of-are in storage... No logical method was developed, at 
this point, to review any of these records in storage noting 
thaLeven^f.Godfrey did go to NaaUhvile, he did not 
definitely state he stayed in a mdel nor is there any 
a^^^ce-. he used,his right name. His m°de of traisportstiin to Naahvvllc its also unknown; however-, a logical airlnne 
servicing Atlanta to Naashvlle flights, discomed records for 1968 no longer available. .

, A review of Department of Motor Vehicle records, Atlantia 
re-eeceed in 1968 Godfrey had licensed a 1960 Chevrolet (not a 
white mustang as utilieed by James Earl Ray.)
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‘ '!
■ PETE’S BAR; Leon stated the meeting occurred at Pete's

’ Bar'in late October - early November of 1967,
• then- stated'the meeting occurred in the Fall of 1967 and 
finally stated the meeting definitely occurred at Pete’s 

.Bar in November? of 1967.

' < ■ ' ■ ClaUde stated the meeting occurred at Pete's Bar 
3 or 4 weeks prior to the actual assassination of King on 
4/4/68, which would put the meeting about March of 1968.

Leon stated that Pete Davis, owner of the bar, 
observed Ralph (LNU) enter and exit the bar but had not 
entered into the conversation. ■

. Our investigate determined that Pete Davis .
died of cancer in May of 1975 and was not associated with 
Pete’s Bar at any of the times the aieeged meeting occurred.

Lewis W. Clark advised he managed Bill BaHey’s 
Lounge (formerly Pete’s Bar) foom Septiember-, 1966, through 
1973. He recaieed Ray Godfrey and Claude Powwll being 
persons who frequented the bar. He stated Claude is a very 
quiet individual and never knew him to be -in any trouble. 
Godfrey was an extremely extroverted indivddual who always 
wanted to play -the guitar in the bar. June HaH, another 
bartender, .recalled Claude Powwei and Godfrey as persons who 
frequented the bar. He stated Claude was a very quiet 
individual, when sober; however, could be very unruly when 
drinking. She stated Godfrey was a very likeable individual 
and she did not think he could be in-any sort of trouble. 
Neitter CUrb-nwr Han-could identify the artist's conception 
of Ralph (LNU). . '

As previously set forth, Leon, during reineevveew, 
now recalls the name of the bar as Bill Bailey's and now cannot 
recall who was in the bar at the tmme of the aiegged incident.

12
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! BACKGROUND OF ARNOLD RAY GoDFrEY 7 , 7 J ,

_ ’ Numerous individuals who knew Godfrey in 1968- ‘ ’ 
” 1969 were ineervieeed and all acknowledged Godfrey as a

' "good old country boy" with no’violent tendencies. One 
individual 1 stated-God frey had no use for Negroes but would 
not harm anyone’. Diane Brady advised Godfrey still 
frequents the "Office" Bar, is weei known t;o her, and is 
a very amiable person with no violent tendencies. Relatrees 
of'Goodrey's ineerviwwed and none could believe Godfrey would 
be in any sort of trouble. *

MILITARY RECORD OF ARNOLD RAY GODFREY ,

Personnel records of the Georgia National Guard reflects 
Godfrey enlisted in the Guard on 1/9/51. He enHsed into 
the meeicai company with the 122 infantry and this unit was 
located in Atlanta. He was discharged in 1954 as a Corporal 
with an honorable discharge. His occupatoon during service 
was a light truck driver. This record contains no further 
:information.

.POSSIBLE ASSOCIATE Of ARNOLD RAY GODFREY

Lee Carroll Godfrey, a brother, stated that he, 
Arnold Ray and another ineivedual had played in a band at 
the Office-Bar in Atlanta. The other indivdduass first 
name was Ralph and he thinks his last name was Smith. He 
described this Ralph as a white male, 45 years of age, 
5'11", 165 pounds, a carpenter by trade.

. Tommy Goodrey, a brother, stated Arnold Ray, 
and Lww Caaroll played in a band with an individual 
named Ralph Setzer (phonetic), at the Office Bar.

The present employees of the Office Bar could not 
identify anyone named Ralph, who had played in a band at ' 
that bar.

Tommy Godfrey was rwcontacWed and shown a artists 
conception of Ralph (LNU) as furnished by Leon Poweil.
Tommy Godfrey could not identify this artist's conception 
and then announcwd he actually di.d not know anyone named Ralph 
Srnmth or Ralph Setzer1, He,stated he mentioned the name 
Ralph Setzer during a prior interview only bwcausw 
Lww Godfrey had told him this. s ,

13
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Lee Carroll Godfrey was also recontacted and shown • 
an artist’s conception of Ralph (LNU) as provided by Leon 
Godfrey, and he stated the artist’s conceptoon was quite 
dissimilar to the man he remembered as Ralph Smith. He Hast 
saw Ralph three and a half years ago, and Ralph had a duck tail 
haircut, full, on t^ sides and flat on top. He was approxi- 
maaely 45 year’s old, much older than the artist’s conception. 
He stated the only other person he could remember who knew 
Ralph was a divorcee, Lavene Cook (phonetic) who resided in 
Maaietta, Georgia. Subsequent 'investigatonn disposed no 
current listing for a Lavene Cook Jin Maaretta.

Lee CaaroH Godfrey was again recontacted and advised 
he did not know a Ralph Setzer or a Ralph Seltzer and did not 
mention lithli name to his brother, Tom Godfrey. Lee Godfrey 
stated he traveeed to Atlanta on the weekend of 2/28//7'6 and 
talked to his brother, Arnold Ray Godfrey. Arnold Ray Godfrey 
i:•elaled that he did not know a Ralph Smmth, and when Lee 
described the indivddual he knew as Ralph Smmth, Arnold said 
he thought the man’s name was Jim Saith.

Bill Lowrey of Lowrey Music, Inc., Atlanta, was 
unable to identify a Ralph (INU).

The Atlanta city directory and the Atlanta suburban 
directory lists approximately 104 either Ralph or .initial 
R. Srnmths. The current Atlanta teeepOone directory issts an 
excess of 104 either Ralph or initial R. Sixths. Neither 
directory has any .Hsing; for a Ralph Setzer.

PROXIMITY OF PETE’S BAR TO WHERE' JAMES EARL RAY STAYED IN 
ATLANTA

The disaance foom where .Pete’s Bar is located t;o 
where James Earl Ray stayed its aeproximaaeiy five and a half 
miles. (This is a direct .Hne disaance, not taking into 
account the streets). There is a three and a half mile 
distance foom Pete’s Bar to where the car was located.
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Civil Rights Division
April 13, 1976

ATTN: MR. STEPHEN A.HORN

ASSASSINATONNOF
MARTIN LUTHER KING, JR.

April 8,1976 Atlanta
LHM

C. x HNHjmlr

SEE NOTE PAGE 2
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Assistant Attorney General 
Civil Rights Division

NOTE: Reference is made to a conference between Assistant Attorney 
General J. Stanley Pottinger and Departmental Attorney Stephen A. Horn 
of the Civil Rights Division and Section Chief James S. Peetoarn and 
SA Hal N. Helterhoff of toe FBI on 4/2/76, concerning the aUegation 
made by Leon Owen Powell and Claude Powell, Jr. The Civil Rights 
Diviston requested no additional investigation concerning the Powell 

* allegation and advised it would advise if a determination is made to 
present this matter to a Federal grand jury* A copy of the final artist's 
conception of Ralph (Last Name Unknown) is enclosed for the completton 
of your file.

2
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AIRTEL

4/8/76

TO:

FROM:

DIRECTOR, FBI (44-38861)

SAC, ATLANTA (44-2386) pUr

MURKIN.

Enclosed for the Bureau are the original and three 
copies of an LHM, preapred at Atlanta, dated and captOoned as 
above.

Enclosed for Memphis are two copies of theaabove LHM

LHM contains photogaphh of corrected artists concep­
tion of RALPH (LNU) as described by LEON POWELL

(2/- 'Bureau (Enc. 4)
2 - Memphis (44-1987) (Enc. 2) 
2 - Atlanta
TJWcw 
(6)
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Airtn
s 

{

To: SAC, AtUnta (44-2386)

From: Director, FBI (44-38861)

HURON

A conference was held with the Civil Rights Division, 
(CRD) United States Department of Justice on -4/2/76, 
relative to the allegation made by leon Owen Fowwll and 
Claude PowH, Jr. The CRD requested no additional investigator 
concerning the PowH aHegatoon and stated it would advise । 
if a determination is made to present the PowH allegation 
to a Federal Grand Jury.

1 - SAC, Memphis (44-1.987)

HNH:nlc
(5)

NOTE: As recorded in a J. S. Pulman to Gallagher memorandum 
dated 4/2/76, the above is a result of a conference with 
Assistant Attorney General J. Stanley Pottinger and 
Detrimental Attorney Stephen Horn, Civil Rights Divlsoon 
on 4/2/76.
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OLTKMAL FORM NO, 10 -. ■■
MAY MM EOmOH " '

, . avFMUIckcw-iu . -
* , UNITED STATES ^OERNMENT *

Memorandum
TO :Mr. GUI*

FROM J. S. Puma

. SUBJECT muirkin

Yee

0.

• -1 - Mr. ^Callahan
1 - Mr. Adems

■1 “ M*. Gallagher 
DATE’ 4/2/76 

O’Connell1 - Mr. 
• 1 - Mr.
1 - Mr.
1 - Mr.

Peemnan 
Helterhoff

’ Moore

Traning __. 
Ttlthknw R_ 
Drector S«'y __

Admii.

Cxt.AfUtr*

K.

l.<AMT«y

PURPOSE: To advise of results of a conference with y'"
Assx^ant Attorney General (AAG) J. Stanley Pottinger, Civil 
Rights Dxvxsooxx (CRD) , and rlpresletatiees of the General Ievesti— 
gatxve DxVikSioe (GID), concerning results of our investigator 
pertaining to the rllegrtion by Leon Owen Powell and his brother 
Claude PoweH, Jr. that prior to the rttrssiertion of Dr. Martin 
Luther King, Jr., they were offend payment to murder King.
■SYNOPSIS: This case pertains to therttassiertion of Dr. Maatin 
Luther .King, Jr., on 4/4/68. James Earl Ray pled guilty to this 
murder and presently is in local confeeemeet. In' J■aeiary of 
1976, Leon Owen PoweH and his brother Ciaude Powe!!., Jr., 
made an.rllegrtion that they were offered payment t:o murder 
Kng prior to his actual death. Their accounts of this aUgged 

, payrnent ifflr diffsr in many respects. We- conducted an extensive 
. xevlttxgatien and did not develop any iefo3mrtioe to substantiate 
thi-s allegatio-n aed there is no indicrtien it is- any way connected 
^^h.J^es E^1 R^y .T.he r^ul^ of our investigation were

- closely coordinated with the CRD. Per the ngnst of AAG Pottinger, 
a coefer■eecl was hll■. on 4/2/76 wherein Mr. Pottinger was brieled

* by rflpr■lsletrtvlss of t:he GID ciecereeng results of our investi— 
,nation re the Pow^l allegation. After briefing, Pottings

. xettructed ^othe Departmental Attorney, to prepare a Departments
m^m'^-mL^mm^Z1119 ^^he rltuj^ts of the P'^11 ievlttigatien aed.poxetxng out there xs no xndicrtxon of any conspiracy or any 
ie.icrtiie the powell.rllegrtion cieelctld with J■rm.et Earl Ray. 
Potixn^r ^xll. iedlcidld as to whether the Powwil allegation melitt 
prltlntation to a Federal Grand Jury (FGJ). Mr. Pottihger 
s^^ t'he CRD wouid advise if a dltermieation is made to present 
th^. maaaer to a FGJ’ fNo ^Stooial investigation was requested of the FBI. j ■ q

RECOMMENDATION: For information. You will be advised if 
Department decides tio present the Powell allegation to a> ■f

7^ '$1

M10-1M

44-38861
SHNHHpwl- )9(i

APPROVED: 
' Assoc. Dir <

Dep. AD Adm. 
fi?l Dep. AD InJO 

Asst. Dir.: J 
Admin............

Ext. Affaire.-,-.... i Gen. Inv.(-^J^fj^

Ident..„...GL____
«n*pecio>n- 
IsielL.......

the 
FGJ.S
Laboratory- 
Legal Coun_ 
Plan;. & Eval. 
Reo. Mgmt. 
Spec, inv— 
Tfanin^.._.

DETAILS J- CONTINUED - OVER

. Buy US Saving Bonds Regularly on the Payroll Savings Plan
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-Memorandm to Mr. Gallagher 
RE: MURKIN '
44-318861

DETAILS

' This case pertains to the assassinatoon of Dr. King ' 
on 4/4/68.. James -Earl Ray pled guilty to this murder and ' 
presenniy is in local confinement. You were advised in previous - 
memoranda that we were conducting an, investigation at the request , 
of the CRD to resolve the Powell allegation.

Leon Owen. PowwII claims he and hi.s brother, Claude, 
while in Pete's Bar in Atlanta in November of 1967, were 
approached by a mutual -friend, Ray Godfrey, who asked the Powwlls 
if they were intereseed in making $50,000. Godfrey stated he 
could put -them in contact with an individual who ’would pay them to 
murder King. Approximately one week later, while at the same 
bar, Ue .Powwlls were approached by a Ralph Last Name Unknown 
(LNU) who stated "I guess you know why I'm here." Ralph displayed 
what he said was $25,000 and then said "If you decide to -take 
the job, there's $50,000 mon when its completed." Leon stated 
that Claude then replied they needed time to think it over and 

' Ralph stated "If your mind is not made up now, I can’t do 
business with you." , Leon stated neither he nor his brother 
were involved in King's murder. Leon also advised that 
Ralph never ^ctoHy said money being offered was to kill King. 
S^UJsequdn01y, however, Leon stated’ Ralph had only said "25" ' 
and then wuld be "50" when King was buried, and changed other 
aspects of this aUgged meeting. ••

: Claude PowwH, Jr., was intevvewwed and aihhough ’
. he also said a meeting di.d occur, his account differs '‘from ,
Leon's. He states meeting occurrred in about March of 19618 
and furnsshed other infomation which difeend foom Leon's.

_ Leon stated Pete Davxs, the bar owner, observed 
the meeting. Claude also stated.he thinks Davis was pnslot 
at bar a ■tme of alleged meeting. Our investigation showed ,that Pete Davxs did not own the bar at time of llleged meeting.

Burea.u polygraph examinations were afoodded to 
Leon.a°d Claude PowwII. Leon's examination was determined to be 
"inconclusive" and Claude's was.determined "to be "truthte110og.'’

-2- 1 CONTINUED - OVER

^ . *s‘=**w’''i****"f»w**«*"#'d'^- ?-- -'» s _ etr - -rt-. - -»<»«•- 'mMnmWJMr***^^;. —• - t
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, Memorandum to Mr'. Gallagher 
. RE: MURKIN . • . ' 
44-38861

, Godfrey was interviewed and denied any involvement.
, Godfrey was,recontacted as to whether he would take a polygraph 

examination and he referred Agents to his'attorney. CRD * 
contact his attorney and his.attorney subsequently advised,

• CRD that Godfrey is innocent; however, he will not consent to 
any further interview.

. :. _ Other extensive investigation did not dtvtlop any
lnfomlation to substantiate this allegation and there is no 
iodication it is in anyway connected with James Earl Ray.

. The results of our invtstigation were closely
coordi.nated with the CRD and the CRD has been reviewing t:he 
results of our investigation to determine if it should be 
presented to a FGJ. .

• Pe5,the ^quest of AAG Pottinger, a conferencewas held on 4/2/76 in Mr. Pottinger's office wherein Mr. Pottin^r 
was briefed concerning the results of the invtstigation of the 
Powwei allegation by'Section Chief James S. Pttlmao and

AlsoSA Hai N. Helttrhiff, Civil Rights Section of the GID. Also 
• ' in attendance was Departmental Attorney Stephen A. Horn of 

, ; -the CRD. After thie britfOng, Mr.. Pottinger iostuucted ,
Departmental Attonney Horn to prepare a' Departmental memorandum 
summarizing the results of the Powwil investigation and • 

■ pointing out’there is no iod^cation of any conspiracy or any -
. indicatoon the Powwel alieiation was ctnntct:td with James Earl 

1 Ray. Mr. Pottinger stated he still was undecided as to whether
the Pow^1 allegation merits presentation to a FGJ. , Mr. Pottin^r 
stated the CRD wuld advise if a determioation is made to present 
this mater to a FGJ. No additional investigation was requested 
of the FBI. ’

-3-
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Mr. Gallagher

J. S. Peelman

MUmn

1 - Mr, CaHham
1 - Mr. Adams
1 - Mr. Gallagher 

4/2/76
1 - Mr, O’Connell 
X- Mr. Peolman 
J?- Mr. Heeterhoff
1 - Mr. Moore
1 - Mr. Leavitt

PURPOSE: To advise of results of a conference with 
Assistant Attorney General (AAG) J. Stanley Pottinger, Civil 
Mghts DvisOon (CRD), and representatives of the General Investi­
gative Division (GID), concerning results of our investigation 
pertaining to the allegation by Leon Owen PowU and his brother 
Claude P<owH, Jr. that prior to the .assasslnatoon of Dr. Matin 
Luther King, Jr., they were offered, payment to murder King.
SYNOPSIS» This case pertains to the assassination of Dr. Matin 
Luther King, Jr., on 4/4/68. James Earl Ray pled guilty to this 
murder and presently is in local confinement. In January of 
1976, Leon Owen PoweH and his brother Claude PoweU, Jr., 
mad® an aieegatoon that they were offered payment to murder 
King prior to his actual death. Their accounts of this alleged 
payment offer differ in many respects. We conducted an extensive 
inVettf?#tOn and dd not develop any infomat^ to substantiate 
this al.legation and there is no indication it is anyway connected 
with J«mes Earl Ray. The resets of our investigatoon were 
closel.y coordinated with the CRD. Per the request of AAG Pottinger, 
a conference was held on 4/2/76 wherein Mr. Pottinger was briefed 
by representatives of the GID concerning results of our iovessi- 
gation re too Powell allegation. After briefing, PotUnger 
instructed another Departmental Attorney to prepare a Detrimental 
memorandum sumarising the results of the Sown jnvestigatOon 
aodpoint01g out there Us no indication of any conspiracy or any 
indication the PowH aU^aUn connected with James Earl Ray. 
Pottinger still undecided as to whether the PtowH allegata melts 
prlslotltOon to a Federal Grand Jury (FGGJ. Mr. PottlOlglr 
.stated the CRD would advise if a dltlrmination is made to prlslot 
tola mttor to aFGr. No additional investigatonn was requested 
of the FBI.

RECOMMENDATION: For information. You will be advised if the 
Department decides to present the Powwll allegation to a FGJ.

44-’38861
BWpwl 19 ( . DETAILS - CONTINUED - OVER

2025 RELEASE UNDER E.O. 14176



Memorandum to Mr. Gallagher 
RE: MURKIN 
44-38861

1 DETAILS .

This case pertains to the assassination of Dr. King 
on 4/4/68. James Earl Ray pled guilty to this murder and 
presently is in local confinement. You were advised in previous 
memoranda that we were conducting an investigatonn at the 'request 
of the CRD to resolve the Poweei allegation.

Leon Owen PoreH dates he and his brother# Claude# 
while in Pate’s Bar in Atlanta in November of 1967, were 
approached by a mutual freend, Ray ■Godfrey# who asked the Powells 
if they were interested in mking $50,000. Godfrey stated he 
could put them in contact with an individual who would pay them to 
murder King. Approximately one week later, while at the same 
bar, the Powells were approached by a Ralph Last Name Unknown 
(INZU) who stated "I guess you know why Ite here." Ralph dispaayed 
what he said was $25,000 and then said "If you decide to take 
the job, there's $50,000 more when its competed.-*- Leon stated 
that Claude then replied they needed t&e to think it over and 
Ralph stated "If your mind Us not made up now, I can't do 
business with you." Leon stated neither he nor his brother 
were involved in King's murder. leon also advised that .
Ralph never actmily sate money being offered was to kill Ki.ng. 
Subseguunnly, however, Leon stated Ralph had only said *25“ 
and there would be *50" when King was buried, and changed other 
aspects of this aneged meeting.

Clause PomU# Jr., was lnlevvlwwed and although 
he also said a meting did occur, his account -differs fr<m 
■ Leon’s* He states meeting occurred te about March of 1968 
and furnished other ■iifioraation which difeeeed from Leon's.

• Leon stated! Pete Davis, the bar owner, observed 
.the mseting. Claude also stated he thinks Davis was present 
at bar at time of aHeged meeting. Our investigation showed 
that Pete Davis did not own the bar at time of aUgged meeting.

Bureau polygraph examnations were afforded to 
Leon and Claude PosH. Leon's nxamJnation was determined to be 
"^conclusive" and Claude's was determined to be ''trithtllling."

-2- CONTINUED — OVER
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Memorandum to Mr. Gallagher 
RE: MUROM 
44-38861

Geffrey was interviewed and denied any involvement. 
Godfrey was recontacted as to whether he would take a polygraph 
examination and he refereed Agents to his attorney. CRD 
contacte* hS attorney and his attorney subsequently adiiiesd 
CRD that Godfrey is innocent; however, he will not consent to 
any further interview. 1

. - . Other extensive Jhiestigatinn did not develop any
information to substantiate this allegation and there is no 
indication it is in anyway connected with James Earl Ray.

. Th®results of our investigation were closely 
coordinated with the CRD and the CRD has been reveewing the 
r^ulto of our investigation to determine if it should be 
presented to a FGJ.

Pe .^.e request of AAG Pottinger* a conference* 
was held on 4/2/76 in Mr* Po^nge*’* office wherein Mr. Pottinger 
was briseed concerning the results of the investigation of the 
Powei 'altegati<n by Section Chef James S. Deemm and 
SA .Hal N. Hetttrhoif, Civil Rights Section of toe GXD« ( Also 
in attondance was Departmental Attorney Stephen A. Horn of 
the CRD. After the briefing, Mr. Pottinger instuuceed 
Departmental Attorney Horn to prepare a Departmental memorandum 
surnariring Ue tosulto of the Rowan investigation and 
pointing out there is no indication of any conspiracy or any 
indication the Rows®! allegation was connected with James Earl 
Ray. Mr. Pottinger stated he still was -undecided as to whether 
fch® Powell altegation me1** presentation to a FGJ. Mr. Pottinger 
stated the CRD would advise if a dtte:lmination is made to present 
toismaah^ to a FGJ. No additional investigation was requested 
of the FBX. q

-3-
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Assistant Attorney General 
Cvi Rights Divisor

NOTE: Reference its made to a conversation between
, Departmental Attorney RObert A. Murphy and
Special Agent Hal N. Helterhoff on March 11, 1976, wherein 
Mr. Murphy advised that Godfreyls attorneyinfor-med him that 
Godfrey will not be made available for any further interview. 
Mr. Murphy advised he would review this matter to determine 
if there its any other logical investigation to be conducts and 
would advise if a decision is made to piestent this matter to a 
federal grand jury.

2
/
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FD-263 (Rev. 7-15-75) '* ■ i _ . „ -J

* ’FEDERA^BUREAU OF INVESTIGATION /

REPORT^GG OFFICE OFFICE OF ORIGIN DATE INVESTIGATIVE PERIOD

ATLANTA - MEMPHIS 3/23/76 2/6/76 - 3/8/76
TITLE OF CASE report made by typed by

“ASSASSINATION OF MARTIN LUTHER sa THOMAS J. WILSON ' wv
KING, JR. CHARACERR OF CASE ’

CIVIL RIGHTS

REFERENCE: Bureau nitel t;o Atlanta, 2/3/76.

RUC

, ACCOMPLISHMENTS CLAIMED CXNONE ACQUIT- 
TAL.S

CASE HAS BEEN!

pending over one year Qyes Ono
PENDING PROSECUIINN A

OVERSIXMON1THS QyESQJjNO

CONVIC. pretrial DIVERSION FIGG. FINES SAVINGS RECOVERISS

/
1 special agent

APPROVDO IN CHARGE DO NOT WRITE IN SPACES BELOW

COPIES MADE1

.)-. Bureau (44-38861)____  „
- AA^eU^/PAXO \44-198/ J
- Atlanta (44-2386) r

, Disseminotinn Record of Attached Report Notations

rf'fr

K-n

Agency

Request Recd. Co C nOt
Date Fwd. z to uskO
How Fwd. / Sts-Rc
By_________ p a

A*
COVER PAGE
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Ft-^W (Rev. 3,5.5^

UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE 
FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

t

Reportof.-SA THOMAS J. WILSON ' .Office: ATLANTA
Dote: , FEBRUARY 23, 1976

Field Office File #: 44-2386 Bureau File #: 44-38861

Ti,le: ASSASSINATION OF MARTIEN LUTHER
KING, JR.

Character: CIVIL RIGHTS

Syn0P»i*: - _ .

CLAUDE .POWELL, JR. , reinterviewed 2/6/76 and advised that 
any discrepancies between his statement of the -facts and 
his brother , LEON's, staeement of the facts was a result 

, of a Hong period of tme since the incident. CLAUDE
POWELL advised he would stand by hi.s original statiment. 
CLAUDE POWELL was unable to identify the artist’s conception 
of RALPH (last name unknown) dated 1/23/76.- LEON POWELL 
JR. , -retntrrviewdd 2/11/76 and advised his original 
staeement was tssettially correct, however, does not recall 
seeing RAY GODFREY in Pete's Bar the day he was approached 
by RALPH (last name unknown). LEON POWELL also advised 
the name of the bar where the incident occurred was 
probably not Pete's Place since PETE had sold it and another 
owner taken over. He and hi.s brother have talked about 
the incident at various times since 1968.’ LEON advised 
the artist's conception of RALPH (last name unknown) 

, dated 1/23/76 is a good Henness of an individual who 
approached he and his brother to .assassinaee MARTIN

\ LUTHER KING, JR. Wife of CLAUDE POWELL, advised she has
been married to CLAUDE for 20 years and in her opinion 

■ the whole story is a fabricatonn made up by her husband 
and his brother, LEON. Relatvves of ARNOLD RAY GODFREY 
advised they did not know any -relationship or interest
between RAY GODFREY, MARTIN LUTHER KING, JR, or JAMES 
EARL RAY. Relatvves were unable to name an individual 
named RALPH who associated with RAY GODFREY. Employees

Thin document contain, neither recommendation, nor conclusion, of the FBI. It i« the property of the FBI and i. ianwd to yuv agt«cy, " andl ts contents 
are not to be diiirbuterf outside your agency.

U.s.CPO.’imoa.an.Mi
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AIRTEL

To: SAC, Atlanta (44-2386)

From: Director, FBI (44-38861)

MUM

RsBBUtlcal 3/12/76.
For your information, as you were advised In 

reButelcal, Departmental Attorney RObsrt A. Murphy, Civil 
Rights Division (CRD), U. S. Department of Justice, 
advised that on 3/11/^76, Arnold Ray Godfrey's Attorney, 
Jack V. Dorsey, loomed Murphy that Godfrey feels he told the 
FBI everything, is innocent, and will not consent to any 
further interview and will not consent to a polygraph 
^amination. Mr. Murphy told Goddrey's attorney that he 
would review this witter to determine whether it should be 
presented to a Federal Grand Jury (FGJ) and Whether 
Godfrey will be called before the FGJ.

.Mr. Murphy stated he would further review this 
mater to determine if there is any other logical 
investigatoon to be conducted and would advise if a decision 
is made to present this mater to an FGJ.

You will be advised of any .pertinent developments 
including any decision by the CRD relative to an FGJ.

HNHrbap (4)

NOTE: This matter pertains to the assassination of Dr. Martin 
Luther King, Jr., on 4/4/68. Above refers to an allegation 
by Leon and Claude PowwII that they were inrodduced by 
Godfrey to an unknown subject who offered them payment to 
kill Dr. King.
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Mr. Caliber

3. 8. Foeman

MURKIN

3/16/76
1 Mar Ce Hsian
1 Mr. Adams
1 Mr . CaUgher
1 Mr. O’CossH
X Mr. Gelman
Qz Mr. Helterheff
1 Mr. Hoore
1 Mr. Sea

PURPOSE To advise of the states of the ^nvestlgatosn recently 
instituted to resolve an aieogatlon by Leon Oven

PowH and his brother, Claude Power, Sr., that prior to the 
assassination of Dr. Martin Luther Kag, Jr., they were offend 
payment to surder King.

SYNOPSIS- this case pertains to the assassination, of Dr. King 
on 4/4/68. •James Earl Ray pled guilty to this murder 

and presently i» in local confinement. You were advised in 
previses memoranda that we are conduct!^ an isvtstiv*tOsB 
at the request of the Civil Rights Division (CRD , 6. S. 
Department, of Justice, to resolve the Powell negation.

Leon Owen PewH claims he and his brother, Claude, 
wine U *•*•*« Bar in Atlanta in November of 1967 were approached 
by a actual friend, Ray Codfrtey, who asked the Rowels if they 
were interested in making $50,000. Godfrey stated he would 
put them in contact, with an individual who would pay tlem to 
murder Flag. ApproWmttltly i week later, while at this same 
bar, the PtowtHs were approached by a salph Last Name unknown 
(SMU) who stated *I guess you know why I*a here," Ralph 
displayed what ha said was $25.S$Q and the® said "If you 
decide to take the job, there.** $50,000 more when it* completed.* 
Leon stated that Claude the® replUd they needed We to third: 
it over and Ralph staled “If your mind is not made up now, I 
cant do business* with you.* Leon stated Hither he. sot hi* 
brother were involved in ring's murder. Leon also advise 
that Ralph sever actually said money being offered was to kill 
King. £Ub&equllSly( however.. Leon stated Ralph had only said 
"25* and there would be #50" when King was burled.

44-1061

HMB bap (8) CONTINUED - OVER
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H -o'a. to dr. Gal lagher
RE teREte

Claude PowH. Jr., was intrrviwwd and although 
he also said a muting did occur, his account differs fom 
Leon’s. Be states meeting occurred in about March of 
196*8 and furnished other information Which differed fm 
Letovs.

Leon stated Pate Davis- the bar owner, observed 
the muting. Claude also stated he thinks Davis was 
present at bar at tme of alXegsd meeing. Our investigation 
showed that Pete Davits did not own the bar at time of 
aUged meting.

Bureau polygraph examLnatooas afoodcUd to Leon and 
Claude PowXl. Leon*® examination was determined to be 
"Inconclusive" and Claudes was detemtoed to be "truthtelUng.3

Godfrey intevviwwd and denied any involvement. 
Godfrey recontacted as to whether he would take a polygraph 
exarinatoon and be referred Agents to his attorney. CRD 
contacted his attorney and his attorney subsequently advised 
CRD that Godfrey is tonmmtf however, will not consent to any 
further interview*.

Other extensive investigator, did not develop 
any information to substantiate this allegation and there* 
its no indication it is to anyway connected with James Ori 
Ray.

CRD reviewing this mutter to determine if it should 
be present t^e a Federal Grand Jury (FGJ). '

RECQMMENDATIoa ;• For toiomtlon. We wil continue to 
conduct any additional logical tovestggatton 

requested! by the CRD. You w.il be advised of any 
pertinent dtvrloprente. You will be advised if the 
Department decidas to present this mater to a FGJ

CONTINUES ~ OVER
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Memorandums to Mr. Gallagher
R MU;:?'

.DETAILS; This case pertains to th© assassination of 
Dr. Matin Luther King,. Jr., on 4/4/€8. James 

Earl Ray plied gUUy to this murder and prlButly is in 
local cenfinmeFnt.

You were advised in previous memoranda that we 
are conducting an investigation at the request of the civil 
Rights .ivieon (CRD), U. S. Department of Justice, to resolve 
a recent alleviation by Leon Oven Powll and his brother, 
Cla^e Ptwell, Jr., that prior to the assassination, of 
Dr. King, they were offered payment to murder King.

INITIAL IhTERVXIW AND POLVCRAIH EXAMINATION OF
LEONLOVER. POwelL, On 1/4/76, Leon Oven Powell advised he 

recently observed a doeumHstary on 
television Which disturbed his conscience, and felt he had 
to furnish the follwisg infomatlon to the FBI-

Leon Owen PowH dams he and his brother., 
Claude P<owH,. Jr., while in Petes Bar in Atlanta, in 
late October - early N0Vlmr^, 1967 were approached by a 
autual frend, May Godfrey, who asked the Powells if they were 
tatereaed in making $50,400. Godfrey- stated! he would put them 
in contact with an individual who would pay them to murder 
King. The PcowH brothers expressed interest in the contract 
to murder King and the conversation was terminated with Godfrey.

Approximately 1 week latter, while at Ue name bar, 
the PoaHs were approached by an individual named Ralph 
(last name unknown) who Leon described as a white sale, heavy 
•mt, 6*1" to 2° no accent,. wH-goomed, late 40s,.
well-spoken, and described as a "lawyer type.’ Ralph 
approached the Pmw»H brothers, put his hrialcau or the 
table and said, ”1 gusss you know why I’m here," The FovUi 
brothers sodded in assent and Ralph opened his brief one 
displaying what he said was $25,©0D and then said, "If you 
decide to take the job, there's #50,000 sore when it‘s competed.” 
Claude replied to Ralph that they needed tme to think it over 
at which time Ralph stated. *Xf your mind is not made up now, 
I can't do business with you.” Leon stated that Ralph never 
actually said the money being offered t© their was to kill King. 
Leon stated neither he nor his brother were inwlvod in the 
murder of King.
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Rem>ra&dhm to Mr. Gallagher
RE: MURKIN

Leon Owen Powell also stated that the only other 
individuals aware of this meeting with. Halph (UM 
were his forner wife,. Annie Loi* Compos and Peto Davis, owner 
of the bar. Be stated Compos had no firtt-Mnd knowledge 
and she is aware of the facts as be described then to her,. 
Davis observed ROlph (LW) enter and esit the bar but had 
not entered, into the conversation. The reason he boHreM 
he and hi* brother were contacted by Godfrey is because bio 
brother, Claude, served 5 years for armed robbery and had a 
reputation for being an expert with a shotgun..

Leon Oven Powei fumiahsd intimation for the 
preparation of an artists conception of Ralph (LND.

Leon Owen Powll was tfiorded a polygraph examination 
on 1/29/76* During pre-pomaph inervew. Loon Owen Powell, 
stated, the zee-ting occurred in the fail of 1967 She said after 
the initial mm with Godfrey, Ralph (IhM approaoiMd them 
in the bar a couple days later. Godfrey never mentioned the 
amount of money to be paid other than 'big mony.* Be advised 
while at the bar, someone stated King should be kind, and 
Claude made statement to the effect he would bill him for the 
right amount of money. When questoned during the polygraph 
about Ralph (LNU) saying he had $25,000 in the briefoise, 
Powel stated aslph had only said "25,* and there would be 
"50* when King was buried.

During the polygraph PowH appeared to have 
dlffculty is breathing, and staled he was very nervous 
concerning the whole matter. The polygraph axammtion was 
determined to be "nucornclusiw**
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INITIAL I^mWIW AND POLYGRAPH EXAMINATION OF
CLAUSE POWiX,_ JR: Claude PowU, Jr./was intervewadi on 

_ “ 1/8/76 and although he also claims a
paymat offer was made to kill King, his account differ# somewhat 
fhom that of Leon Oven Pewll. dandle Powel, Jr.
stated that three or four weeks prior to the murder of King. he 
and his brother. Leon, were seated in a booth in Pete's Bar 
in Atlanta. Ray Godfrey» a freend of Leon's joined them in their 
booth, and engaged in conversation with Leon. Claude paid no 
particular attention to wha they were talking about.

Godfrey then left the booth and approximately ten to 
fifteen minutes later an unknown subject (unsub), a white 
male, joined them in their booth. Claude described the unsub 
(does not remember a name) as a white mile, 5'8", medium build, 
150 pounds early 30s, weH-dressed, cairn and cold ia manner 
and vary clean cut, a professional type, such as a lawyer, 
having no accent. The unsub placed an expensive looking 
briefcase on the table. The unsub told them he wanted then 
to kill King and would pay $2 5,8 0 0 now and $2 5 000 when the 
job was done. The unsub then opened his briecaaae, which was 
full of wrapped cur-re-ncy . some of which were in $100 
denomnations. Claud® stated he was shocked. assumed it was 
some sort of a joke and he ignored the unsub. Tike unsub then 
closed his brlscoas* and departed. Claude PowwH , 3r., stated 
he would not recognize, the unstub and was unable to furnish 
information for an artist5# conception.

5 CONTINUED - OVER

Cp 1/19/76, Claudes FoeH, Jr., was afforded a 
Bureau polygraph exam.naticn at Midland, Texas. The polygraph 
examiner concluded that Claude PowH's reason ae to certain 
questions indicated be is ‘’truthtelinng* in stating someone 
did, in fact, offer his and his brother $50,800 to kill 
Dr. King. Claude PowH's response to another question and his 
reactions follcwnig: the answer indicate he has possible 
knowledge regarding the unldHniiied per-son who made the payment 
offer.
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Memorandum to Nr. Gallagher
202: MURRIN

REINTERVIEWS OF THIS POWELLS RE DISCREPANCIES: On 2/5/76,
Claude Powell, Jr.,

and on 2/10/76, Leon Owen Povell, were reinterviewed re
discrepancies in their versions of this alleged incident.
Leon now saye meeting was definitely in November, 1967.
(Claude initially stated meeting was 3 or 4 weeks prior to
actual King assassination which would put this meeting
about March of 1968.) Leon stated he did not have any
contact with Godfrey re assassination when Claude not present.
(Claude said he later learned Godfrey made an initial contact
with Leon approximately 1 week prior to the unsubs' proposition
to murder King, but he did not know anything about the meeting
at Pete's Bar until the unsub made the offer. nor ase he have
any prior knowledge of what transpired between Godfrey and
Loon.) Leon states that Godfrey is more Claude's friend than
his. (Claude says Godfrey better friend of Laon's.)
Leon initially stated Pate Davis (since deceased), the bar
owner, observed Ralph (LHU) enter and exit the bar. Claude
also stated that he thinks Davis was present during the
alleged meeting and also thinks that Davis owned the bar.
Our investigation showed Pete Davis did not own the bar
at the time of the alleged meeting. Loon now states he
recalls the name of the bar was Bill Bailey's althoughit is still called Pete's by the oldticers. the now cannot
recall who was in the bar at the time of alleged incident.
Their sketches of the interior of Pate's Bar are also different.

INTERVIEWS OF RELATIVES OF LEON OWEN POWELL AND
CLAUDE POWELL, JR. Annie Lois Compos, forner wife of

Leon Owen Powell, after some prompting,
remembered an incident wherein Leon told her an individual
had contacted his brother and him regarding the murder of
King. Leon told her that the zian had a suitcase full of money
and wanted them to Burder King. She stated Leon was very
intoxicated when relating the story to her after the King
assessination. She stated that numerous times while Leon
was drunk, he would talk about various hillings and killers.
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MumMrandusa to Mr. Gallagher 
RE: MURKIN

Jackie Powll, wlf* of Claude, advised the only time 
she heard about an incident involving an offer of money to 
assassinate King was when her busbar mentioned ** *• her a™* 
King had been assassinated. Claude told her he had been, 
offered a atm of money to assassinate King hat refwed the 
contract. She stated she has beM marUS to Claw, for 20 
years and the Whole story, in her mind, is a fabricate^ by 
her husband, Claude, and his alcoholic brother, Loos* She 
stated she fsit the Govern"®”* *?s *"**Sg its ^ “d ** 
was sure the Whole story is a fabrication.

Ocher relatives advised! Loon and Claude have a drifting 
prehlmu ,

PETE’S BAR: Leon stated the meeting occurred at Pete*# 
Bay in Atlanta in late October - early November 

of 1967, then stated the meting occurred Is the Pall of 19*7 
and finally stated the resting definitely occurred at Pete s 
Bar in November of 1967.

Claude stated the meeting occurred at pot^ Ba 
3 or 4 weeks prior to the actual assassination of King on 
4/4/69, which woOd P«t the meting about March of 1963.

Leon stated that Pete Davis, owner of the bar, 
observed Ralph (LMU) enter and esit the bar but had jot 
stored into the conversation. daude also stereo that he 
thinks Davis was present during the alleged meeting and also 
thinks that Davis owned the bar.

Our invest!gatinn derereiiwd that Pore Dav* w 
died of cancer in May of 1975 and was not associated with 
Pare’s Bar at any of the times the allaged mating occurred.

Isvl»tlglUon dotori>lrld rote'o Bar wM MtmUy 
Bill BUey'a Bar at the time of the aUged meeting. 
interviews of former employees of Mil Bailey's Bar/ef^ed 
no information to substantiate that the resting ever iccurrrld, 
IS/so imormation developed to identify Ralph UNU.
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